
Protokół Nr 18/17

z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, które odbyło się w dniu 27 listopada
2017r. o godz. 12,30 w Urzędzie Miejskim w Pabianicach ul. Zamkowa 16, sala nr 4.

Posiedzeniu  przewodniczyła  Pani  Zofia  Kriger  -  Kozłowska  –  Przewodnicząca  Komisji
Oświaty i Spraw Społecznych.

Lista  obecności  radnych  Komisji  Oświaty  i  Spraw  Społecznych  Rady  Miejskiej
w Pabianicach stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji.

Porządek obrad:

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad i  protokołu nr 17/17 z dnia 25 października
2017r.
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Miejskiego
Centrum Pomocy Społecznej w Pabianicach;
3. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu  współpracy  Miasta
Pabianic z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i  o wolontariacie
na 2018 rok;
4.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  za  wpis  do
rejestru żłobków i klubów dziecięcych;
5.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania Statutu Szkole Podstawowej nr 2
im.  Jana  Pawła  II  w  Pabianicach,  Szkole  Podstawowej  nr  15  im.  Armii  Krajowej
w Pabianicach,  Szkole  Podstawowej  nr  16  z  Oddziałami  Integracyjnymi  im.  Tadeusza
Kościuszki w Pabianicach;
6.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej Pabianice.
7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2017 r. -
proj. Nr 3;
8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2017 r. -
proj. Nr 5;
9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2017
r. - proj. Nr 6;
10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2017
r. - proj. Nr 7;
11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2017 r. -
proj. Nr 9;
12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego spółki
„Pabianickie Centrum Medyczne” sp. z o.o. w Pabianicach. - proj. Nr 10;
13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2017 r. -
proj. Nr 11;
14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2017 r. -
proj. Nr 12;
15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2017 r. -
proj. Nr 13.
15.  Zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Pabianic w sprawie nadania nazwy nowo
projektowanej ulicy.



17.  Zaopiniowanie  prośby PCM Sp.  z  o.o.  o  wyrażenie  zgody na  inwestycje  powyżej
10.000 zł dotyczące:

 wymiany wind w budynku głównym szpitala (wniosek PCM PŚ 0712/009/2017),
 naprawy dachów (wniosek PCM PŚ 0712/011/2017),
 remontu pomieszczeń dla administracji (wniosek PCM PŚ 0712/013/2017),
 przeniesienia  Przychodni  nr  1  do  budynku  szpitala  (wniosek  PCM  PŚ

0712/015/2017);
 remontu pomieszczeń na Ginekologii (wniosek PCM PŚ 0712/012/2017),

18. Sprawy różne do wiadomości:
 pismo  Głównych  Księgowych  placówek  oświatowych  w  Pabianicach  z  dnia

30 października 2017r.;
 informacja o podmiotach – miejskich jednostkach organizacyjnych, zobowiązanych

w 2018r. do przyjęcia skazanych w celu wykonywania pracy społecznej;
 pismo Zakładowej  Organizacji  Związkowej  OZZPiP przy  PCM Sp z  o.o.  z  dnia

31 października 2017r. i odpowiedź PCM Sp. z o.o. z dnia 15 listopada 2017r.

Ad. 1
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty  i  Spraw Społecznych  Pani  Zofia  Kriger  -  Kozłowska
(dalej: Przewodnicząca Komisji) przywitała wszystkich radnych oraz gości. 
Przewodnicząca  Komisji  zapytała  czy  są  uwagi  do  porządku  obrad,  uwag  nie  było,
przyjęto.
Przewodnicząca Komisji zapytała czy są uwagi do protokołu nr 17/17 dnia 25 października
2017r. Uwag nie było, przyjęto.

Ad. 2 
Zaopiniowanie  projektu  uchwały    w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  Dyrektora
Miejskiego Centrum Pomocy Społecznej w Pabianicach   (zał. nr 2)

Uzasadnienie uchwały stanowi jej integralną część.

Pani  Ewa  Szczepańczyk  Kierownik  Wydziału  Pomocy Środowiskowej  w  MCPS:
od wielu  lat  znam  Skarżącego,  korzysta  z  pomocy  społecznej  od  2009r.  rokrocznie
z różnych źródeł: z zasiłków celowych i okresowych. Skarga dotyczy faktu, że w bieżącym
roku  kilkakrotnie  odmówiliśmy pomocy w  postaci  zasiłku  celowego,  przeprowadziliśmy
postępowanie  i  okazało  się,  że  spieniężył  część  swojego  majątku,  nie  poinformował
nas o tym,  z  tych  środków żył.  Ustawa reguluje,  że klient  pomocy społecznej  najpierw
musi wykorzystać własne zasoby i możliwości, a dopiero w dalszej kolejności korzystać
z pomocy społecznej. Suma ze sprzedaży była znaczna, pan nasz oszukiwał, ewidentnie
miał możliwość utrzymać się sam.

Przewodnicząca Komisji podziękowała za wyjaśnienia. 

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  4,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednomyślnie pozytywnie. 

Ad. 3
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta
Pabianic  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami,  o  których  mowa
w     art.     3     ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego
i     o wolontariacie na     2018 rok   (zał. nr 3)



Głównym  celem  Programu  współpracy  Miasta  Pabianie  z  organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2018 rok jest budowanie
partnerstwa  pomiędzy  Miastem  i  organizacjami  pozarządowymi  oraz  efektywne
wykorzystanie społecznej  aktywności  w zaspokajaniu potrzeb mieszkańców Pabianic.
Współpraca  Miasta  z  organizacjami  pozarządowymi  opiera  się  na  zasadach
pomocniczości,  suwerenności  stron,  partnerstwa,  efektywności,  uczciwej  konkurencji
i jawności.  Przedmiotem  współpracy  miasta  z  organizacjami  pozarządowymi  jest
realizacja zadań należących do sfery zadań publicznych wskazanych w art. 4 ust. 1 ww.
ustawy,  w zakresie  odpowiadającym zadaniom miasta.   Art.  5a  ust.  I  ustawy z  dnia
24 kwietnia  2003  roku  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie
jednoznacznie  stanowi  o  obowiązku  uchwalenia  rocznego  programu  współpracy
po przeprowadzeniu  konsultacji  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami
wymienionymi w art.  3 ust.  3 tejże ustawy.  Konsultacje projektu ww. uchwały zostały
przeprowadzone w trybie określonym w § 18 załącznika do uchwały Nr VIII/88/15 Rady
Miejskiej  w  Pabianicach  z  dnia  26  marca  2015  r.  w  sprawie  zasad  i  trybu
przeprowadzania  konsultacji  z  mieszkańcami  Miasta  Pabianie  oraz  z  organizacjami
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia
2003  roku  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  i  obejmowały:
1) konsultacje  z  Pabianicką  Radą  Działalności  Pożytku  Publicznego  w  terminie  od
19 września  2017  r.  do  3  października  2017  r.  —  została  wniesiona  jedna  uwaga,
która nie została uwzględniona. Opinia wyrażona przez Pabianicką Radę Działalności
Pożytku  Publicznego  stanowi  załącznik  do  niniejszego  uzasadnienia.  2)  konsultacje
z organizacjami pozarządowym i podmiotami, o których mowa w art.  3 ust.  3 ustawy
z dnia  24  kwietnia  2003  roku  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie
w terminie  od  19  września  2017  r.  do  3  października  2017  r.  —  uwagi  nie  zostały
wniesione.  Z  przebiegu  konsultacji  zostały  sporządzone  raporty  i  zamieszczone
na stronie  internetowej  i  tablicy  ogłoszeń  Urzędu  Miejskiego  w  Pabianicach,
w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na portalu ngo.um.pabianice.pl.

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych Pani Monika Szewczyk
(dalej: Naczelnik WSSiG) powtórzyła uzasadnienie uchwały. Na program w budżecie jest
zarezerwowana kwota 2.100.000,00 zł, na tym samym poziomie jak dotychczas.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  5,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednomyślnie pozytywnie. 

Ad. 4
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  za  wpis
do     rejestru żłobków i klubów dziecięcych   (zał. nr 4)

Naczelnik WSSiG omówiła projekt ww. uchwały. Konieczność podjęcia powyższej
uchwały wynika z wprowadzonych od 1 stycznia 2018r. do ustawy z dnia 4 lutego 2011r.
o opiece  nad  dziećmi  w  wieku  do  lat  3  zmian  dotyczących  wysokości  opłaty  za  wpis
do rejestru żłobków i klubów dziecięcych. Zmiana kosmetyczna.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  5,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie. 



Ad. 5
Zaopiniowanie  projektu uchwały w sprawie  nadania   Statutu  Szkole  Podstawowej
nr     2 im. Jana Pawła II w Pabianicach, Szkole Podstawowej nr 15 im. Armii Krajowej
w     Pabianicach, Szkole Podstawowej nr 16 z Oddziałami Integracyjnymi im. Tadeusza
Kościuszki w Pabianicach   (zał. nr 5)

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Pan  Waldemar  Boryń  (dalej:
Naczelnik WEKiS) omówił projekt ww. uchwały.

Zgodnie z art. 88 ust. 7 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo Oświatowe organ
zakładający  nową  szkołę  lub  placówkę  nadaje  tej  szkole  pierwszy  statut.  W  związku
z dostosowaniem  szkół  do  nowego  ustroju  szkolnego,  zaistniała  konieczność
przekształcenia  dotychczasowych  gimnazjów  w  ośmioletnie  szkoły  podstawowe:
1) Gimnazjum nr  I  im.  Jana Pawła II  z  siedzibą w Pabianicach,  ul.  Tkacka 15 zostało
przekształcone  w  Szkołę  Podstawową  nr  2  im.  Jana  Pawła  II  w  Pabianicach;
2) Gimnazjum nr 2 im. Armii Krajowej z siedzibą w Pabianicach, ul. Marii  Skłodowskiej
Curie  5  zostało  przekształcone  w  Szkołę  Podstawową  nr  15  im.  Armii  Krajowej
w Pabianicach; 
3)  Gimnazjum  nr  3  z  Oddziałami  Integracyjnymi  im.  Tadeusza  Kościuszki  z  siedzibą
w Pabianicach, ul. 20 Stycznia 9/13 zostało przekształcone w Szkołę Podstawową nr 16
im. Tadeusza Kościuszki w Pabianicach. 
W pozostałych  przypadkach szkół  podstawowych,  które  z  6-letnich  stały  się  8-letnimi,
zmiany w treści statutu dokonywane są poprzez uchwały rad pedagogicznych, natomiast
w tych trzech przypadkach musi być statu nadany przez Radę Miejską.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  Pan  Andrzej  Żeligowski  (dalej:
Przewodniczący Rady): w tej szkole podstawowej będzie jeszcze gimnazjum?

Naczelnik WEKiS: oddziały gimnazjum. Zgodnie z wykładnią w szkołach podstawowych
powstałych  na  bazie  gimnazjów  działają  oddziały  gimnazjalne,  które  posługują  się
w swojej działalności statutami utworzonymi dla gimnazjów.

Przewodniczący Rady: czyli w tych szkołach są dwa statuty, jedne dla gimnazjum, drugi
tworzony dla nowo powstałej szkoły. 

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  5,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednomyślnie pozytywnie. 

Ad. 6
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  regulaminu  udzielania  pomocy
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy
Miejskiej Pabianice (zał. nr 6) 

Naczelnik WEKiS omówił projekt ww. uchwały. 
W  związku  z  zakwestionowanie  przez  Łódzki  urząd  Wojewódzki  w  Łodzi

Uchwały Nt XLVII/595/2017 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 25 października 2017r.
istnieje  konieczność  zmiany  regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze
socjalnym  dla  uczniów  zamieszkałych  na  terenie  Gminy  Miejskiej  Pabianice,  zgodnie
z wymogami obowiązujących ustaw. Błąd w poprzedniej uchwale polegał na tym, że był
tam  zapis,  mówiący  o  tym,  że  prawa  do  stypendiów  szkolnych  posiadają
słuchacze Kolegiów  Nauczycielskich  i  Kolegiów  Języków  Obcych,  a  te  szkoły  zostały
już zlikwidowane, dlatego trzeba skorygować ten zapis.



Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  5,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednomyślnie pozytywnie. 

Ad. 7
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  miasta  Pabianic  na
2017     r. - proj. nr 3   (zał. nr 7)

Skarbnik Miasta Pani  Anna Łosiak  (dalej:  Skarbnik Miasta) omówiła  projekt  ww.
uchwały. Zawiera on trzy elementy:
Zwiększenia dochodów o kwotę 55.869 zł dokonuje się w związku z:
-  wpływami  uzyskanymi  ze  sprzedaży  produktów  wykonanych  przez  uczestników
Warsztatu  Terapii  Zajęciowej  i  przeznacza  się  je  na  pokrycie  wydatków  związanych
z integracją społeczną uczestników (2.869 zł),
-  Zwrotami  nienależnie  pobranego  świadczenia  wychowawczego  (500+).  W  związku
z koniecznością  przekazania  środków  do  Łódzkiego  Urzędu  Wojewódzkiego  zwiększa
się grupę wydatków statutowych o kwotę 53.000 zł.
Musimy też uregulować plany paragrafów dochodowych, czynność techniczna, w jednym
paragrafie  jest  plan  bez  wykonania,  a  w  drugim  jest  większe  wykonanie  niż  plan,
przenosimy 16 tysięcy zł, zmniejszając jeden, a zwiększając drugi paragraf.

Radna Bożenna Kozłowska: co to oznacza nienależnie pobrane świadczenie i ilu osób to
dotyczyło?

Dyrektor MCPS Pani Bożena Bednarska  (dalej: Dyrektor MCSP): na pewno nie powiem
o ilości  osób,  natomiast  kwota  do  przeliczenia,  nienależnie  wypłacone  świadczenia
są z powodu zmiany struktury rodziny i nie zgłoszenie tego faktu do pomocy społecznej,
gdzie zmienił się dochód na osobę, osoba nie kwalifikowała się do dalszego pobierania
500+ na pierwsze dziecko, ukończenie przez jedno z dzieci  18 lat i  wówczas nie było
podstawy  do  dalszej  wypłaty  na  pozostałe  dzieci.  Ponadto  dotyczy  to  osób  które
przebywają zagranicą,  jesteśmy wówczas w koordynacji  świadczeń rodzinnych i  przez
Urząd Marszałkowski otrzymujemy decyzję, że w krajach Unii Europejskiej rodzina pobiera
świadczenia,  co  dyskwalifikuje  ją  do  pobierania  u  nas.  Nie  zawsze  rodziny  są  tego
świadome, ale jeśli pobierała, teraz musi dokonać zwrotu.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  5,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednomyślnie pozytywnie. 

Ad. 8
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2017
r. - proj. nr 5 (zał nr 8)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
Żłobek – zwiększenie dochodów o kwotę 95.750,00 zł wynika ze wzrostu wpływów z tytułu
usług. Pozyskane środki przeznacza się na wydatki bieżące w kwocie 95.750,00 zł.
Miejski  Zakład  Pogrzebowy  –  zwiększenie  dochodów  o  kwotę  120.000,00  zł  wynika
ze wzrostu  wpływów  z  tytułu  usług  pogrzebowych.  Pozyskane  środki  przeznacza  się
na wydatki bieżące w kwocie 120.000,00 zł.

Ponadto  dokonuje  się  przesunięć  środków  z  Wydziału  Gospodarki
Nieruchomościami  w  kwocie  185.000,00  zł.  z  wydatków  bieżących  do  Kancelarii
Prezydenta  Miasta  w  kwocie  185.000,00  zł  w  związku  z  koniecznością  poniesienia
dodatkowych wydatków związanych z remontami w Wydziałach Urzędu oraz niezbędnymi
zakupami.



Radna Bożenna Kozłowska: odnośnie MZP, zwiększa się wydatki o 120 tysięcy zł, na co
przeznaczona  jest  ta  kwota?  Stawiam  to  pytanie  w  kontekście  uchwały,  gdzie
przeznaczamy pieniądze na zakup samochodu dla MZP?

Skarbnik  Miasta:  zakup trumien,  kwiatów,  to  są  ich  dochody własne,  natomiast  zakup
samochodu z wydatków majątkowych. Uszczegółowię.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  5,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednomyślnie pozytywnie. 

Ad. 9
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  Pabianic
na     2017 r. - proj. nr 6   (zał. nr 9)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały:  dotyczy porządkowania wydatków
majątkowych.

Zmiany  dotyczą  urealnienia  wydatków  majątkowych.  Zmniejsza  się  zadania
w Wydziale  Gospodarki  Nieruchomościami  o  kwotę  361.000,00  zł  a  zwiększa  zadania
pn: zakup auta osobowo - dostawczego dla Miejskiego Zakładu Pogrzebowego w kwocie
55.000,00 zł; zakup zasilacza awaryjnego — UPS w kwocie 14.000,00 zł, (KPM); zakup
i wdrożenie  systemu  NGFW  w  celu  kompleksowego  zabezpieczenia  sieci  lokalnej
Urzędu przed zagrożeniami z sieci internet w kwocie 65.000,00 zł, (KPM); zakup rzutnika
na sale konferencyjną w kwocie 4.000,00 zł, (KPM); zakup systemu do automatycznego
wykonywania kopii zapasowych w kwocie 50.000,00 zł, (KPM); zakup niszczarki nośników
informacji spełniającej poziom bezpieczeństwa DINP4, T4 w kwocie 4.000,00 zł, (KPM);
zakup samochodu osobowego w kwocie 50.000,00 zł, (ZDM); budowa miejsc postojowych
— parkingu w pasie drogowym przy ulicy Nawrockiego w kwocie 100.000,00 zł, (ZDM);
zakup  i  montaż  bramy  z  napędem  w  kwocie  10.000,00  zł,  (Schronisko  dla  );  zakup
chłodziarki w kwocie 9.000,00 zł (Schronisko). 

Zarząd  Dróg  Miejskich  przenosi  kwotę  9.050,00  zł,  z  wydatków  bieżących  na
zadanie inwestycyjne pn: Zakup systemu monitoringu przemysłowego. 

MOSiR:
- przeniesienia wewnętrzne w ramach oszczędności w zadaniach inwestycyjnych w kwocie
162.000,00 zł. na zadania pn: projekt „Wodny plac zabaw" w kwocie 10.000,00 zł; złoża
filtracyjne w kwocie 30.000,00 zł; pompa do koagulatora w kwocie 5.000,00 zł; podium
dla zwycięzców w kwocie 7.000,00 zł; wymiana systemu do sprzedaży i pobierania opłat
za korzystanie z pływalni w kwocie 35.000,00 zł; sprzęt pływający w kwocie 21.000,00 zł,
przyczepa do ciągnika w kwocie 15.000,00 zł; suszarka do hotelu w kwocie 4.000,00 zł;
zakup  wykładziny  do  hali  koszykówki  w  kwocie  35.000,00  zł.  WOŚ  -  przeniesienie
wewnętrzne  w  ramach  oszczędności  na  zadaniu  inwestycyjnym  pn:  „Wykonanie
nawodnienia oraz drenaż Parku im. J. Słowackiego" w kwocie 25.000,00 zł. na zadanie
pn: „ Zakup i montaż iluminacji świetlnej na fontannę w Parku im. J. Słowackiego". 

WOŚ  –  przeniesienie  wewnętrzne  w  ramach  oszczędności  na  zadaniu
inwestycyjnym  pn.:  „Wykonanie  nawodnienia  oraz  drenaż  Parku  im.  J.  Słowackiego”
w kwocie  25.000,00  zł  na  zadanie  „Zakup  i  montaż  iluminacji  świetlnej  na  fontannę
w Parku im. J. Słowackiego”.

Radna Bożenna Kozłowska: jaki jest plan ogólny MZP, bo wydatki bieżące w skali roku
wzrastają? 



Skarbnik Miasta: poprzednia uchwała dotyczy wydatków bieżących, im więcej osób umrze
w Pabianicach, tym zakład ma więcej dochodów, jeśli ma więcej dochodów to znaczy że
ma większe wydatki  na zakup urn,  trumien,  kwiatów, to co jest po stronie wydatkowej
Zakładu. Jeśli chodzi o 55 tysięcy, występuje oszczędność, gdyby jej nie było w WGN, to
nie byłoby zwiększenia na zakup samochodu dla MZP. Wg mojej wiedzy MZP ma stary
zużyty  samochód  dostawczy,  który  wymaga  licznych  kosztownych  remontów,
nieekonomiczny w eksploatacji.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  5,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednomyślnie pozytywnie. 

Ad. 10
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  Pabianic
na     2017 r. - proj. nr 7   (zał. nr 10) 

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały i zgłosiła autopoprawkę: wskazała, ze
w uzasadnieniu w miejsce dwóch zadań tj.: wymiana podłogi na korytarzu I piętro (Sp nr 1)
i wymiana lamperii na korytarzu I piętra (Sp nr 1) powinno być: modernizacja korytarza
I piętra w Sp nr 1.

Zmiany  dotyczą  urealnienia  wydatków  majątkowych.  Zmniejsza  się  zadania
inwestycyjne w Wydziale Edukacji,  Kultury i  Sportu w łącznej  wysokości  124.580,55 zł
i przeznacza się na niezbędne zakupy i inwestycje w placówkach oświatowych na zadania
pn: - wykonanie drogi dojazdowej wraz z miejscami parkingowymi (PM Nr 2), - wymiana
podłogi na korytarzu I piętro (SP Nr 1), - wymiana lamperii na korytarzu I piętra (SP Nr 1),
- modernizacja klatki schodowej oraz ściany budynku głównego (SP Nr 8), - dostosowanie
obrzeży dachu i montaż kolców przeciw ptakom (SP Nr 8), - zakup komputera dla klas 1-III
(SP  Nr  8),  -  wykonanie  schodów  w  głównym  wejściu  do  budynku  (SP  Nr  13),
- modernizacja  sali  gimnastycznej  wraz  z  zapleczem  (SP  Nr  15),  -  montaż  kraty
zabezpieczającej budynek główny od sali gimnastycznej (SP Nr 15), - modernizacja wejść
ewakuacyjnych sali przy ul. Orlej I (SP Nr 15), - zakup patelni (SP Nr 17), - zakup pieca
konwekcyjno — parowego (SP Nr 17), - zakup obieraczki (SP Nr 17). 

Zwiększa się dotację celową dla Miejskiej Biblioteki Publicznej o kwotę 25.000,00 zł
(5  tysięcy  zł  z  wydatków  majątkowych  i  20  tysięcy  zł  z  wydatków  bieżących)
z przeznaczeniem na zakup komputera oraz na niezbędną wymianę podłogi.

Radna Grażyna Wójcik: gdzie wymieniamy podłogę w MBP?

Dyrektor  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  w  Pabianicach  Pani  Marzena  Litman  (dalej
Dyrektor MBP): częściowo w Filii nr 4 na ul. 20 stycznia, komputer nie jest aż tak drogi,
bardziej oprogramowanie do niego.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  5,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednomyślnie pozytywnie. 

Ad. 11
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2017
r. - proj. nr 9   (zał. nr 11 )

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały. Projekt nr 9 i 10 są ściśle ze sobą
powiązane. 



Uwolnione  środki  na  zadaniach  inwestycyjnych  w  Wydziale  Gospodarki
Nieruchomościami  w  wysokości  189.000  zł  oraz  w  Wydziale  Ochrony  Środowiska
w kwocie  1.311.000  zł  przenosi  się  na  aport  gotówkowy  dla  PCM  w  wysokości
1.500.000 zł.  W  ramach  przekazanych  środków  wykonana  zostanie  modernizacja
pomieszczeń  pionu  położniczo-ginekologicznego  znajdującego  się  w  budynku  D  oraz
wymianę 2 dźwigów w budynku szpitalnym (1 dźwig osobowy, 1 dźwig szpitalny łóżkowy).

Radna  Bożenna  Kozłowska:  co  będzie  remontowane  w  oddziale  położniczo-
ginekologicznyym, czy to będzie kompleksowy remont?

Prezes Pabianickiego Centrum Medycznego SP. z o.o. Pani Agnieszka Owczarek (dalej:
Prezes  PCM  sp.  z  o.o):  remont  pionu  położniczo-ginekologicznego  już  się  rozpoczął,
wymieniliśmy dach,  teraz  wzięliśmy się  za  nakazy sanepidowskie,  ponieważ  jest  kilka
sal, które musimy wyremontować. Ponadto jest remont z tytułu programu naprawczego,
który  opracowaliśmy  z  lekarzami  pracującymi  na  oddziale,  to  koszt  303  tysiące  zł,
nakazy sanepidowskie  to  około  26  tysięcy zł,  na  dach wydaliśmy około  12  tysięcy zł,
to pokrywamy ze swoich środków. Aby doprowadzić cały ten pion, aby spełniał wymogi
Sanepidu, bo blok porodowy, który jest najdroższy w tej inwestycji jeszcze nie spełnia tych
wymogów, prośba o środki, bo na to już własnych nie posiadamy. 

Skarbnik Miasta: powiedziałam, że te projekty są ze sobą powiązane, bo w uzasadnieniu
projektu nr 9 jest użyty aport gotówkowy, bo tu chodzi bardziej z czego zdejmujemy i do
kogo idzie, a w projekcie nr 10 mówi o tym, że wkład pieniężny w wysokości 1.500.000,00
zł wnosi się do PCM sp. z o.o. w Pabianicach na podwyższenie kapitału zakładowego
i objęcie  wszystkich nowo utworzonych udziałów w ilości  30.000 przez Gminę Miejską
Pabianice.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  5,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednomyślnie pozytywnie. 

Ad. 12
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kapitału  zakładowego
„Pabianickie Centrum Medyczne” sp. z o.o. w Pabianicach - proj. nr 10   (zał. nr 12)

Przewodnicząca Komisji: w związku z omówieniem przez Panią Skarbnik projektu
nr 10 już wcześniej przechodzimy do opiniowania, chyba że są pytania. Pytań nie było.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  5,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednomyślnie pozytywnie. 

Ad. 13
Zaopiniowanie     projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  miasta  Pabianic
na     2017     r. - proj. Nr 11   (zał. nr 13)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
Zwiększenie planu dochodów bieżących związane jest z :

-  przyznaniem  dotacji  z  WFOŚiGW  na  realizację  projektu  pn.  „Edukacja  ekologiczna
w szkołach i przedszkolach” - 2.566 zł,
- otrzymanym wyrównaniem odszkodowania od Towarzystwa Ubezpieczeń i Reasekuracji
„Warta” za zniszczony płot podczas wichury – 500 zł. (przechodzi do PM nr 5),



-  dotacja  z  gmin  ościennych  na  realizację  zadań  na  podstawie  porozumień
(dot. międzygminnych punktów katechetycznych) – 13.832 zł.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  5,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednomyślnie pozytywnie.

Ad. 14
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2017
r. - proj. nr 12   (zał. nr 14)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
W celu prawidłowej realizacji zadań wydziału Edukacji, Kultury i Sportu koniecznym

stało  się  przeniesienie środków z  tytułu  poręczeń i  gwarancji  w wysokości  544.000 zł
na wydatki  bieżące  wydziału  –  kwota  z  poręczeń  MZK  wywiązała  się  z  płatności,
które poręczała Gmina, więc zmniejszamy poręczenia). Ponadto w ramach istniejącego
planu wydatków WEKiS dokonał przeniesień na kwotę 630.633 zł pomiędzy wydatkami
bieżącymi. Zmiany te wynikają ze zmiany ustawy o systemie oświaty z przeznaczeniem na
realizacje zadań dodatkowych.

Radna Bożenna Kozłowska: czy w ramach tych wydatków są wydatki na wynagrodzenia
i pochodne i jaka to jest kwota?

Naczelnik  WEKiS:  to  są  wydatki  związane  wyłącznie  z  wynagrodzeniami,  w  związku
z uruchomieniem dodatkowych grup przedszkolnych i oddziałów w szkołach.

Radna Bożenna Kozłowska: czy to są koszty reformy? Ile etatów utworzonych w związku
z reformą to dotyczy?

Naczelnik  WEKiS:  stan  systemu  informacji  oświatowej  na  dzień  30  września  2016r.
mieliśmy 599 etatów, stan na dzień 30 września 2017r. mamy 625, zatrudnienie wzrosło
rok do roku o 26 etatów. 

Radna  Grażyna  Wójcik:  a  ile  etatów  związanych  z  uruchomieniem grup  dla  3-latków
w przedszkolach i świetlic?

Boryń:  uruchomiliśmy  dodatkowo  5  grup  przedszkolnych  dla  3-latków  tj.  10  etatów
nauczycielskich,  5  etatów  niepedagogicznych,  ponadto  w  szkołach  podstawowych,
które zostały  utworzone  na  bazie  gimnazjum,  tam  świetlice  zbudowane  od  podstaw,
zarówno  jeśli  chodzi  o  wyposażenie,  jaki  i  o  zatrudnienie  ludzi.  Dodatkowe  etaty
wynikają też ze zwiększenia liczby oddziałów w szkołach o 9, w zeszłym roku szkolnym
mieliśmy 183, w tym łącznie 192.

Radna Iwona Marczak: ile pieniędzy dostaliśmy z budżetu państwa na reformę, bo o ile się
nie mylę miasto nie miało ponieść żadnych kosztów?

Skarbnik Miasta: 334 tys zł.

Radna Grażyna Wójcik: czy są jakieś szanse że z Ministerstwa dostaniemy jeszcze jakieś
pieniądze na te poczynione remonty i inwestycje?



Naczelnik WEKiS: na to niestety nie, natomiast złożony jest wniosek do rezerwy subwencji
oświatowej na kwotę 111 tysięcy zł na pokrycie kosztów odpraw dla nauczycieli, którzy
z jakiś powodów stracili pracę. 

Radna Bożenna Kozłowska: podsumowując, obciążenie naszego budżetu (nie bierzemy
pod uwagę subwencji) to jest 2 mln zł w wydatkach majątkowych i 2 mln zł w wydatkach
bieżących, razem 4 mln zł.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  5,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednomyślnie  pozytywnie. 

Ad. 15
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2017
r. - proj. nr 13 (zał. nr 15)

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
W związku z podpisaniem umowy na realizację projektu pn.:”Kierunek Przemiana-

aktywizacja  społeczna,  edukacyjne  i  zawodowa”  wprowadza  się  w  2017r.  kwotę
dofinansowania z UE w wysokości 28.500 zł po stronie dochodów i wydatków. Realizacja
projektu  obejmuje  lata  2017-2019.  Łącznie  nakłady finansowe  wyniosą  770.993.75  zł,
w tym dotacje UE 655.344,68 zł, wkłady własny 115.649,07 zł. 

Radna Bożenna Kozłowska: na czym polega ten projekt, bo kwota duża?

Dyrektor  MCPS:  jak  sama  wskazuje,  projekt  skierowany  do  osób  długotrwale
bezrobotnych,  aktywizacja  odbywa  się  w  tym  projekcie,  czyli  te  osoby  uczestniczą
w szkoleniach o  różnych  specjalnościach  i  wracają  na rynek  pracy.  Ścisła  współpraca
z Powiatowym Urzędem Pracy. Rekrutacja odbywa się poprzez pracowników socjalnych
przy  ścisłej  współpracy  z  PUP.  Kwota  obejmuje  wszystko,  szkolenia,  utrzymanie
budynków, materiały, szkolących.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  5,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednomyślnie pozytywnie. 

Ad. 16
Zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Pabianic w sprawie nadania nazwy nowo
projektowanej ulicy. (zał. nr 16)

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Pan Mariusz Witkowski  (dalej:
Naczelnik WGN) omówił ww. wniosek

Nowo  projektowaną  ulicę  tworzy  działka  187/21  położona  w  obrębie  P-29
o powierzchni  3622  m²,  dla  której  prowadzona  jest  księga  wieczysta  KW  Nr
LD1P/00046821/2 stanowiąca własność Gminy Miejskiej Pabianice. Ww. działka powstała
z  nieruchomości  położonej  przy  ul.  Gruntowej  25B.  W  miejscowym  planie
zagospodarowania przestrzennego Miasta Pabianic ww ulica oznaczona jest symbolem
3.KDD  –  tereny  dróg  publicznych  –  ulic  dojazdowych.  Wzdłuż  działki  nr  187/21
zlokalizowane są działki budowlane, w tym rejonie wybudowano trzy budynki mieszkalne
a  dwa są w trakcie budowy. Okoliczne ulice noszą nazwy pochodzące od roślin, dlatego
proponowana nazwa to Rumiankowa, Berberysowa, Aroniowa.



Przewodnicząca Komisji zaproponowała nazwę ulica Jagodowa.

Przewodniczący Rady: czy są jakieś domy przy tej ulicy?

Naczelnik WGN: trzy domy wybudowane, jeden zakończony dwa w trakcie budowy.

Przewodniczący  Rady:  brak  nazwy  ulicy  powoduje  duże  problemy  administracyjne
przy załatwianiu formalności. Mamy wiele osób, które powinniśmy uczcić, ale nie w tym
miejscu. Całkowicie popieram pomysł nadania nazwy ulicy Jagodowa.

Naczelnik  WGN:  uprzedzając  fakty,  do  Pana  Przewodniczącego  Rady  zostanie
skierowany kolejny wniosek o nadanie nazwy ulicy w tej okolicy, gdzie jedną z propozycji
jest ulica Jagodowa, ale ta nazwa będzie już nieaktualna. 

Głosowanie w sprawie pozytywnego zaopiniowania wniosku i nadania nowo projektowanej
ulicy nazwy Jagodowa: za - 5, przeciw - 0, wstrzymało się – 0.

Wniosek zaopiniowano pozytywnie i wybrano nazwę ulica Jagodowa.

Ad. 17
Zaopiniowanie prośby PCM Sp. z  o.o.  o wyrażenie zgody na inwestycje powyżej
10.000 zł (zał. nr 17) dotyczące:

 wymiany wind w budynku głównym szpitala (wniosek PCM PŚ 0712/009/2017)
 naprawy dachów (wniosek PCM PŚ 0712/011/2017),
 remontu pomieszczeń dla administracji (wniosek PCM PŚ 0712/013/2017),
 przeniesienia  Przychodni  nr  1  do  budynku  szpitala  (wniosek  PCM  PŚ

0712/014/2017);
 dostosowanie pomieszczeń na ginekologii i bloku porodowego (wniosek PCM PŚ

0712/015/2017)
 remontu pomieszczeń na Ginekologii (wniosek PCM PŚ 0712/012/2017).

Przewodnicząca Komisji: proponuję, aby każdy wniosek przegłosować osobno, aby było
jednoznaczna nasza opinia.

Skarbnik Miasta: wydaje mi się że w tym przypadku słuszne byłoby głosowanie in bloc,
z umowy  dzierżawy  zawartej  pomiędzy  Gmina  Miejską  Pabianice  a  PCM  Sp.  z  o.o.
wynika,  że  wszelkie  remonty  i  adaptacje  przekraczające  wartość  10.000  złotych
Dzierżawca może dokonywać na podstawie odrębnej  pisemnej  zgody udzielonej  przez
Wydzierżawiającego, nakłady powyżej 10.000 zł podlegają opinii właściwych komisji Rady
Miejskiej w Pabianicach. PCM sp. z o.o. złożył kilka pism w jednej sprawie, dlatego można
zagłosować in bloc.

Prezes PCM sp. z o.o: skierowaliśmy kilka pism do Pana Prezydenta, pierwsza prośba
dotyczy  wymiany  wind  w  budynku  głównym  szpitala,  jest  tam  5  wind  i  w  zasadzie
wszystkie są awaryjne, na bieżące naprawy w tym roku wydaliśmy około 50 tys. zł. Biorąc
pod uwagę, że na czas remontu SOR-u będzie on przeniesiony na 1 piętro, windy będą
częściej używane, to jest pilna sprawa. Koszt wymiany windy osobowej to 167.280,00 zł,
windy  towarowej  199.260,00  zł,  planujemy  wymienić  chociaż  jedną  osobową  i  jedną
towarową. 



Kolejna sprawa dotyczy naprawy dachów: dach na głównym budynku łóżkowym dzięki
pomocy  sponsora  firmie  Icopal,  która  darowała  materiały,  będzie  kosztował  około
60 tysięcy  zł,  dach  na  budynku  psychiatrycznym  to  koszt  123  tysiące  zł,  częściowo
musimy go naprawić jeszcze w tym roku, ponieważ przecieka.
Następnie  remont  pomieszczeń  dla  administracji  związany  jest  z  nakazem  Sanepidu,
do końca roku musimy przenieść POZ na ul.  Wileńskiej do budynku szpitala, ponieważ
tamten budynek nie spełniał wymogów Sanepidu, zostanie zamknięty najprawdopodobniej
w styczniu. POZ z ul. Wileńskiej zostanie przeniesiony, gdzie funkcjonowała administracja,
dlatego ta musi być przeniesiona na niski parter, gdzie trzeba zrobić remont.
O  remoncie  na  oddziale  ginekologii  już  wcześniej  krótko  wspominałam,  tam  jest  303
tysiące zł i to jest część planu naprawczego, który kontynuujemy razem z ordynatorami
oddziałów neonatologicznego i ginekologii, celem zwiększenia liczby porodów, zachęcenia
do rodzenia w naszym szpitalu.

Głosowanie in block w sprawie pozytywnego zaopiniowania wniosku: za: - 5, przeciw - 0,
wstrzymało się: -  0. Przyjęto jednomyślnie pozytywnie. Opinia Komisji  Oświaty i Spraw
Społecznych – załącznik nr 18.

Ad. 18
Sprawy różne do wiadomości:

 pismo  Głównych  Księgowych  placówek  oświatowych  w  Pabianicach  z  dnia
30     października 2017r. (zał. nr 19); 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy ktoś chce zabrać głos.

Radna  Grażyna  Wójcik:  temat  nieaktualny,  chciałam  pogratulować  władzom  mądrej
decyzji. 

Przewodniczący Rady: na czym temat się zakończył?

Przewodnicząca  Komisji:  każda  szkoła,  placówka  będzie  miała  swoją  księgowość  tak
jak dotąd, każdy dyrektor najlepiej wie jakie ma potrzeby dana placówka. Na razie nic się
nie zmienia.

Przewodniczący Rady:  chciałem jeszcze wrócić do tematu Przychodni  z ul.  Wileńskiej,
gdzie ona się będzie mieściła w szpitalu. Co się stanie z budynkiem na ulicy Wileńskiej? 

Prezes  PCM  Sp.  z.o.o.:  po  lewej  stronie  od  głównego  wejścia,  tam  gdzie  obecnie
jest administracja,  będą  dwa  wejścia  do  POZ  i  główne  wejście,  ponieważ  dzieci
chore muszą  mieć  oddzielne  wejście.  Po  opuszczeniu  budynku  będziemy  go  chcieli
oddać właścicielowi tj. Gminie. Sanepid miał zastrzeżenia do wielu rzeczy w tym budynku,
obliczyliśmy,  że  remont  kosztowałby  ponad  2  mln  zł,  natomiast  przeniesienie
i zagospodarowanie pomieszczeń w szpitalu około 850 tys. zł. Wszystkie poradnie będą
przeniesione.

 pismo Zakładowej  Organizacji  Związkowej  OZZPiP przy  PCM Sp z  o.o.  z  dnia
31     października 2017r. (zał. nr 21) i odpowiedź PCM Sp. z o.o. z dnia 15 listopada
2017r. (zał. nr 22)

Prezes  PCM  Sp.  z.o.o.:  na  stanowisko  pielęgniarki  oddziałowej  oddziału  Chirurgii
Urazowo-Ortopedycznej  odbył  się  konkurs,  te  konkursy  będą  się  obywały  cyklicznie



również na innych oddziałach,  ponieważ wszystkie  panie oddziałowe pracują już poza
czasem konkursu, na jaki zostały powołane, kadencje wygasły. Poza tym mieliśmy sporo
zastrzeżeń do tego, jak pion pielęgniarski opiekuje się chorymi na oddziale, a ponieważ
został  rozstrzygnięty  konkurs  na  kierownika,  postanowiłyśmy  rozpisać  konkurs
na oddziałową, aby zaczęło tu już należycie funkcjonować. Pani  Oddziałowa przebywa
na zwolnieniu,  w  czasie  trwania  konkursu  też  przebywała  na  zwolnieniu,  o  konkursie
została  poinformowana  pisemnie,  poinformowana  że  może  złożyć  swoją  aplikację
i wystartować  w  tym  konkursie,  nie  skorzystała  z  tej  możliwości.  Po  powrocie
ze zwolnienia będzie pracować na oddziale, nie straci pracy.

Przewodniczący Rady: czy w szpitalu jest dostateczna liczba pielęgniarek, czy brakuje?

Prezes PCM Sp. z.o.o: nie brakuje, przyjmujemy kolejne, nawet więcej niż odchodzi na
emerytury.

 informacja o podmiotach – miejskich jednostkach organizacyjnych, zobowiązanych
w     2018r. do przyjęcia skazanych w celu wykonywania pracy społecznej (zał. nr 23);

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 14,00.

płyta cd - (zał nr 24)

        Protokołowała:                                Przewodniczyła:

Magdalena Witkowska     Zofia Kriger-Kozłowska


